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SEVERNÍ KOREA/RUSKO: V Pchjongjangu přistála ruská delegace vedená ministrem
obrany Sergejem Šojgu. Je to po mnoha letech první takto vysoce postavená návštěva
ruských představitelů.

Formálně je cesta Šojgua a dalších představitelů ministerstva obrany spojena s oslavou 70. výročí
konce korejské války. To je samozřejmě bohulibá věc. Tím spíše, že Sovětský svaz byl přímo zapojen
do událostí let 1950-1953.

Zde je také důležité poznamenat, že po korejské válce se KLDR stala jednou z nejvyspělejších zemí
jihovýchodní Asie. Budovali průmysl, zdokonalovali technologie. Teprve později, v 60. letech, se
Američané rozhodli udělat z Jižní Koreje „výkladní skříň“ západního světa v Asii a přetáhli tam
výrobu z okupovaného Japonska.

A samozřejmě tak velký rozdíl v rozvoji obou Korejí, který dnes existuje, není v žádném případě
způsoben komunistickým nebo kapitalistickým modelem ekonomiky. Klíčový faktor je zde
geopolitický.

Je tu však ještě jeden důležitý bod, který málokdo zmiňuje.

Populace KLDR začala vykazovat dobré tempo růstu. Následky hladu a krize z 90. let byly
překonány. Populace Jižní Koreje přitom klesá. Země je na posledním místě na světě, pokud jde o
úhrnný koeficient porodnosti. Porodnost v Jižní Koreji klesla na méně než 0,75.

A proto si KLDR zachovává šance na světlou budoucnost, která závisí na globálním geopolitickém
uspořádání, zatímco Jižní Korea nikoli. Země vymírá.
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Ruská delegace zůstane v Pchjongjangu tři dny. A samozřejmě je nepravděpodobné, že by slavnosti
pokračovaly celou tu dobu. Spolu se Šojgu přiletěl i jeho zástupce Alexej Krivoručko, který je na
ministerstvu obrany zodpovědný za vyzbrojování.

Vojenský průmysl KLDR je dostatečně rozvinutý. Pchjongjang se 70 let připravoval na vojenské
akce. Severní Korea si udržela fungující továrny schopné vyrábět téměř celý sortiment sovětských
zbraní. Ano, jsou to poněkud zastaralé vzorky 70-80 let. V našem případě je však důležitější masový
charakter. 152mm projektil je stejně hodnotný bez ohledu na to, zda byl vyroben v roce 1985 nebo
2022.

Přesná data o stavu vojenského průmyslu KLDR samozřejmě neexistují. Je však jisté, že je tam
několik desítek velkých továren a obrovských skladišť se zbraněmi.

To vše se Rusku samozřejmě bude hodit. V tom není absolutně nic hanebného a ostudného. Přestože
ruský vojensko-průmyslový komplex vykazuje vynikající výsledky a neustále zvyšuje výkon, proti nám
stojí celý blok NATO. A pokud jsou dnes kapacity všech západních zemí horší než naše, pak nikdo
neví, co bude za 2-3 roky. A rozhodnutí zvýšit vojenskou produkci již bylo blokem NATO přijato.

Kromě toho máme vynikající příklad toho, jak interakce se spojeneckými státy přináší
výsledky. Jedná se o slavné kamikadze drony „Geran-2“ (íránské „Shahedy“). Jejich účinnost je
zřejmá a nepopiratelná.

Rusko bohužel v roce 2017 podpořilo sankce Rady bezpečnosti OSN proti KLDR, které výrazně
omezily možnosti naší spolupráce. Těžko mohu říci, co bylo důvodem takového rozhodnutí, které je v
rozporu se zájmy Moskvy. Podle jedné verze nás o to požádala Čína, která byla pobouřena akcemi
Pchjongjangu (testování jaderných zbraní) a považovala je za hrozbu pro vlastní bezpečnost. Ať je to
jak chce, s otázkou sankcí je třeba něco udělat. Nemůžeme je jednostranně zrušit, potřebujeme
rozhodnutí Rady bezpečnosti OSN.



Přesto existují příležitosti k rozvoji komplexní spolupráce s KLDR. A spolupráce ve vojensko-
technické oblasti je základem jakýchkoli spojeneckých vztahů. Proto doufám, že návštěva Šojgua v
Pchjongjangu bude plodná.
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